CHAPTER 22
" A Citizen's Descent"

It was about 3 o'clock the following morning when | was wakened by a cdl from afriend who
told me that Bobby had been shot. That disgusted me even more over Lane'sinflammatory
irresponsibility in broadcagting for al the world as though it had been confirmed that Bobby had said
what he had not said, that there were "too many guns between" him and the White House for him to say
what he believed about the officid solution to his brother's assassination. 1t was aso avery big
disnformation and misinformation that victimized history and the people. This disgust probably lingered
inmy mind as | prepared to leave for New Orleans. | had done that when Martin Luther King Jr. was
killed, not to respond to questions from reporters when we knew nothing about it and when those
questions could have led to inflammatory stories and more mideading of the people. That morning
Hightower had phoned to ask me to be on another show that night, done with Lane. Columnist Jack
Anderson and another man with arecord of pontificating from profound ignorance, | declined. We did
not know what had happened or why, other than that Kennedy had been shot by Sirhan Sirhan, and |
did not want to inflame the Situation or be part of any mideading of the people.

While preparing for my trip to New Orleans and finishing reading Lane's book | decided that if
only for the record for history | would write a book about Lane's book and about him as he reflected
himsdf init.

| wrote that book over aweekend. When Wrone asked me for a copy for his archive, having
only the origind | gaveit to him. 1 titled, mimicking Lane's book and intending it to be descriptive of

him, A Citizen's Descent. Wrone doesn't have it as arecord for our history. There is no need to repeat
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much of it here. A few of Lane's more conspicuous dishonesties and quests for vengeance againg those
he regarded as his enemies will suffice.

Hisliterary thievery and histrickery as he attempted to hide it are clear in his very first chapter.
Hereiswhat he saysin hisfirgt-person account of his own investigetory derring-do:

"Theinterservice rivary between the FBI and Secret Service was very much in evidence in the
hours following the President's death. FBI agents, in an effort to trace the aleged assassination wegpon
arived a Klein's Sporting Goods in Chicago, conducted their interviews and | eft before the Secret
Service agents |ocated the store. When the specid agents of the Secret Service called upon Klein's,
they were a first unable to secure any information, for the rlevant witness informed them that he had
been ingtructed by the FBI agents not to talk to anyone."

Source notes are abig ded to Lane. He even advertised them to advertise hisbook. If this
quotation from Page 14 of his book is checked in his source notes, on page 268 thisis what that source
represented by that 19 is:

"See index to Basic Source Materidsin possesson of Commission, Nationd Archives.”

An"index" isasource for what a document says- when that "index" is not even an index,
regardiess of what Lane says, but isalig?

At that referring readers wherever they might be to the National Archives, where so very few
could go if they wanted to?

As of then there were only two copies of that lig of the Commission's "basic source materids’
that congsted only of government records, mostly those of the FBI, that had been given to the
Commission, that were not in the government's possession. Not seeing any reason for secrecy when

there was no reason for any secrecy, the Archives had sold me acopy of it for about $37 and then had
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sold oneto my friend Paul Hoch, who lived and livesin Berkeley, Cdifornia \When the FBI learned
that it raised hell even though there was no legitimate reason for not alowing those doing research to
have copies when anyone could see and use it dl a the Archives.

Thisis another illugtration of Lanes endless plagiarism. The definition of plagiarism isusing the
work of another as your own work. Lane's actua source for what he wrote about the Secret Service
investigation at Klein's Sporting Goods in Chicago wasits only public source, my Whitewash I1. It was
published December 2, 1966. That was only afew months after Lane's first book appeared.

Because Lane had dready used Epstein's work and mine and his own and because | was
certain he would want to use this Secret Service Report, for the only timein Whitewash 11 | used other
than a pinpointing source note. | did, however, publish parts of that report in facsmile, on page 39.
That isthe part that Lane used, the only part of amuch longer report that he could use. All 1 did, which
did makeit possible to locate that record at the Archives but not to give a precise identification of it if it
was cribbed, was to give the Secret Service mall file number, the number of avery largefile, and the
date of the report. | used two excerptsfrom it. Lane used both as his own work in what | quote
above. He could not and thus did not give the correct citation of the Commission's file number.

To illugrate the phoniness of Lane's clam to exhaugtive persona scholarship as he boasted of it
and advertised it | cite hisfirst source notesin hisfirst writing in hisfirst book; its Prologue. He hasthis
one note for hisfirst 11 notes dl but one of which are onitsfirst page. The deventhisin the third line of
the second page. It isacitation to a single page, 483, of the Commission's gppendix in Volume 19. He
then repeats it three times in the next four notes for he book's text does not extend past the middle of
the second page.

Thisisnot scholarship. It is puffery, using unnecessary citations to sources to give the
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appearance of studious and detailed scholarship to midead the reader. These phony source notes were
counted and then were used for advertising. The book's dleged scholarship- which conssted largely of
repesting what had aready been published.

Then there is the self-exdting scholar'sindex. Klein's Sporting Goods does not appesar in it.
(page 286) Nor istherealiging of Oswdd'srifle or of his purchase of it under his name. (page 287)
And, important astherifleisin the assassnation and its investigation, thereis no listing of theriflea dl in
theindex. (page 288) Nor isthere any listing of shots or the shooting. (page 288)

But if one compares Lanesindexing of himsdf with hisindexing of Oswald, the supposed
assassin, the Lane listings are about 30 percent longer than those of the accused assassin.

In his sacond book, Lane's complaint againg the media for not giving him avoice when in fact
he had had much, much more time than another critic boils down to his complaint that he was not aired
dl thetime exdusvdy. Having just reported that clear-channd radio station WOR in New York had
on two previous occasions give him nine and a haf hours of time and saying nothing about what he did
or said that could account for it he quotes the host of the show that gave him that on considerable
atention astdling him "WOR has banned you for life" (page 27) He then complains that "the ban was
dill in effect” when it "presented what was widdly advertised as The Warren Report.” It "wasto be a
‘two-hour uninterrupted discussion' with the four leading critics and defenders of the Warren Report. |
was nhot invited to participate.”

That they did not want Laneis hisred and only complaint. That sation did not discriminate
agang critics of the Report. It was more than merdly fair. And it not only did advertise the show
extensvely in advance, it doubled the time the show ran, repesated it at different times of the day for

severd days so that itsregular listeners listened to it a any time over a 24-hour period could hear it. It
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aso advertised the times of these repetitions.

WOR is as powerful asany AM dation is permitted to be and it is one of the origind "clear
channd" gtations, or a station that has the exclusve use of its frequency. Between this and its maximum
power it covered avery large part of the United States, particularly the east, extending well into
Canada.

| was one of the two critics WOR invited. The other was the French correspondent, the late
Leo Sauvage. He had dso written a book criticd of the officid story of the assassination. (Sauvage
was a congpiracy theorist. He attributed that nation to racism.)

As Commission defenders WOR invited the late Charles Roberts, senior White House
correspondent who with obvious officid assistance had turned out a quickie paperback defending the
Commission and criticizing its critics, and the famous lawyer Louis Nizer, whose law practice suffered
not a bit from his seadfast defense of the government in even the Rosenberg atom bomb spy case.

This show was The Martha Dean Show. It wasared live beginning 10 am. It wasto run for
its usud time of two hours. She sat in the middle of a square of tables put together and covered with a
cloth looking a me on her Ieft, with Robert next to me, with Sauvage next to Roberts and with Nizer
facing me. It was afreawheding, uninhibited, uncontrolled show in which Dean sought only to seeto it
that we dl had afair amount of time and on which she from time to time pointed it with questions. It got
to be pretty intense as the sycophants grew more and more outrageous in what they said while reflecting
that they redlly knew very little of the actud fact of the crime or of its officid investigations.

When at one point Roberts, frustrated by hisinability to score any points at al said that those of
uswho criticized the government should be suppressed, the scholarly Sauvage read him alecture on

freedom and on the respongihilities of the press. That effectively did Robertsin. When Nizer was no
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outrageous | went after him hard and pointedly. He never had any effective response, famous a
courtroom lawyer as hewas. Between the two of us Sauvage and | redly did in those kissers of officid
ass who profited from their kissing of officia ass, Robertsin his sources and Nizer in hislaw practice,

While this was going on, among those in the control room was a fine gentleman who was a
dation vice presdent. When he perceived that he had aredly hot show, asit neared the end of the
alotted two hours he sent anote to Dean. She then asked what the note suggested she ask, would we
continue the show for another two hours. Assoon asshe said it | said loudly something like, "Sure, let's
go." Neither Roberts nor Nizer said aword and the show ran on for another two hours. | do not recal
ever seeing any unhappier participantsin any tak show than Roberts and Nizer looked. But they did
not dare refuse to continue.

It was an exciting and a very informative show in which the critics had at least afar shake from
the sation. That Sauvage and | got more time was not because the station gave us more time. It was
because we exposed Roberts and Nizer for what they redly were, phony experts on the subject and
professond kissers of officia ass and because the longer the show ran the less those phonies and ass
kissers could say.

That show, | recdl with satisfaction, was responsible for agreat favor aNew Y ork City
policeman did me,

Before then | had appeared on a TV show on Metromedias WNEW-TV in New Y ork City.
It was to have run for a 20-minute segment and it actualy ran an additiond two hours. As| learned
much later when the FBI began disgorging its records on me, it had primed four New Y ork lawyersto
do me in with what its reports refer to as " public domain information.” A producer, Paul Noble, who

pretended to be my friend, had asked the FBI to send an agent or agents to make mincemest out of me.
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It declined to do that but it did provide that "information” it never described any further.

After | let those four lawyers climb al over me for what | regarded as long enough to ddiver the
audience to me | started responding to them with force and with the fact that was foreign to them. The
show was filmed for later use. After it was aired that weekend night my phone started ringing as soon
asit wasover, about 2 am., and it rang so congtantly | never did get back to bed. That show did more
to open the subject up in New Y ork than anything ese of which | know.

(Dottie Mattimore did tell that the ideawas that of the Holt, Reinhart publicity man who
believed that my reputation and my book would be ruined by it, giving Lane's book that was yet to
appear aclear fiddd. She aso told me that he was fired after that show, hosted by Alan Burke, was
ared. Shesad hewas later rehired. When | asked Noble how it was that four erudite and well-
dressed lawyers were in that working-class audience he told me that at his request the Trid Lawyers
Asociation had provided them. Not long here thereafter | did another talk show with Jack Fuchsberg,
who then was the president of the Trid Lawyers Association. He told me that Noble has asked him to
provide the lawyers and that he had refused.)

Not long after that Martha Dean show when | wasin New York | parked legdly next to an
entrance on Park Avenue. When | returned my car wasgone. Theloca precinct told me that rather
than it being stolen, my fear, it had probably been towed by the police. | took acab to the Hudson
River pier it used for impounded cars, learned that it had been towed, apparently after someone who
wanted that legal space had pushed it into the entrance, and was directed to the long line of those who
cameto bail their cars out.

It was adisma prospect. 1'd been up for most of the day, having driven to New Y ork to get

there by ninein the morning and it was then after supper time, with adrive of a least five hours before
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me after | paid the fine and got the car back and from that line that seemed to be severa hours away at
the lesst.

While | was standing there dejectedly in the long and dow-moving line that seemed even longer
than it was a police sergeant came up to me. It surprised me that he knew me. | did not know him.

"Arent you Weisberg?' he asked me.

"I am," | replied,”" but how do you know me?"

Helaughed. "First | saw you on that Alan Burke show making afoal of those fancy lawyers.
Lawyerd Ugh! And then did | enjoy what you did to that Nizer onradio! Lawyerslike him make life
tough for us cops. What are you here for?'

"My car wastowed here" | told him, explaining how it happened.

He asked me the identification of my car and then he told me to go with him.

At that point that long line disappeared for me and | was on my way. | thanked that sergeant.

"I thank you," he said with agenuine amile. "Lawyers make life tough for copsand | for one
gopreciate their getting their due the few timesthey ever do."

Lane, who had been made famous and had been enriched by the media, the way his book sold
being from the attention it gave him and it, soured on the media when he was no longer itsdarling. From
what | know of Lane and his record WOR could well have believed it had cause ever to want him to
crossitsthreshold again.

Even the prestigious British BBC did not escape his wrath and his vengeance.

In his account of his persona descent, which he spdlled differently, he criticized BBC severdy
and clamed it had abused him. His section "A World Premier” begins on page 58 and then runsfor 13

more pages. The premier was of Lane's movie based on hisfirst book that Emile de Antonio had
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produced. Coinciding with its telecasting BBC asked Lane if he would debate with two Commission
lawyers after it was shown. They were Specter and Bdin.

What Lane does not say, that not making him heroic, was that the Commission lawyers had
asked Metromediato givethem a TV show to betitled "The Mgority Report.” They were put out
because they had not been on its "The Minority Report” despite the fact that they were not on what
became that minority-report show because they refused the invitation to be on it. That show was an
outgrowth of reaction to the Alan Burke show I'd been on. The audienceloved it. Theratings were the
highest. When the Commission's former lawyers declined to appear with me and others, WNEW-TV
asked other criticsto be onit. |1 remember Lane, Professor Jacob Cohen, a Commission gpologist from
Brandeis University, and Penn Jones, editor of avery smdl Texas weekly, were aso there. They's
gotten the treacle merchant, Jm Bishop of the "A Day in the Life of" books and as records | got years
later in FOIA ligation report, an FBI favorite, to be moderator. The filming ran for about Six hours.
Three hours were telecast and later syndicated to other TV gations. Public reaction was strongly
agang the officid mythology. That iswhy the former Commisson lawyers asked for their own show.

When | heard that their request had been granted and the date of the filming | asked for
reciprocd rights, to be on the show because those lawyers had been invited to be on the other show. |
was invited and | was there at the gppointed time. Only to learn that when those lawyers learned that
they were going to have me on the show with them they al declined, chickened out. All of them. They
gave their own show up rather than to confront mein agangup. The station had not told me that the
show had been canceled. When | was there and asked what reasons had been given for quitting the
show they had asked for the only onethat | remember is Arlen Specter's story that he was going to

London to be on aBBC show.
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Publicity in the United States was a benefit to Specter. Publicity in England was not, but he
preferred that to the show he had asked for here.

As Lane works himsdf into his complaint, some undoubtedly more than judtified, as my own
experience with what turned out to be gangups indicated, he says that for his BBC gppearance, "l was
pad not afarthing for the program, and in fact was compelled to cance speaking engagements for
which | was to have been paid.”

Thus he says of the BBC program on which he did not do dl that well, that it "was, in that sense
(that he had lost speaking engagements for which he would have been paid), worse than atota 10ss.”
(page 61)

He then rambles dong in his complaints against BBC, al connected with that program and how
he was trested on it.

Asde from his complaints, some of which are undoubtedly judtified, thisis vintage Lane. Heis
the victim, al the world is againgt him and him done, and long-suffering and much abused man thet heis,
for that BBC show he got not even afarthing- he lost money onit. That is his story and the reader has
no way to question it.

The farthing was s0 infinitesmally smal a sum- atenth of a penny- the British Snce then
discontinued it. And it isliterdly true that Lane did not get afarthing.

What the reader has no way of knowing, Lane reporting nothing about what he did rather well
with BBC get and indicating strongly that he got no pay at dl, isthat in fact he did not get afarthing.

What he got was what until then was the highest fee BBC had ever paid for anything!

For it, as Lane not only understood but stated, he was to appear on the same show with his

movie, after it had been shown.
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No, Lane did not get afarthing. He got as | recdl, my clippings for that period being at
Wisconsin, was $45,000.00 That then was considerable more then than it is now.

And $45,000.00 is certainly not a single tenth of asingle penny!

It istrue that Lane did not get afarthing. It isnot true that he got nothing a dl and lost what he
would have gotten from those speaking engagements he said he had to cancel. (He does not say that
they were not rescheduled for alater date, either.)

Vintage Lane. How to lie by tdling the too-litera truth that isirrevant.

If scholars of the future would like to know more about the thoroughgoing dishonesty of this of

Lane's books they can consult the manuscript of A Citizen's Descent, which Wrone has. For our

purposes thisis enough to give afair reflection of the corruption and dishonesty that characterize this of
his books, too.

What his complaint redly isis that he was not getting the attention from the media he was used
to and that others got some of the attention he had been getting. He wanted it believe that he had done
al the work he had not done, that the subject belonged to him and to him done and his sick ego was
offended. He was aso embarrassed by his poor performance on BBC where he faced informed
opposition aswell as pregudice.

The time he spent with Garrison put him in a pogtion to latch onto something ese he could
convert into fame and money.

The fake book by the French CIA, SDECE, that interests us more later, pretendedly nonfiction,
was the materid for an assassnation penny-dreadful of anovd. Intheform of anove, for Laneit

became Executive Action.  Even Hollywood, where most fantasies can find a home, went for it. | was

not there and have no persond knowledge of it but | did get reports that Lane's behavior and that of his
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then associate, Donad Freed, was so intolerable they were banned from the set on which the movie
was being produced.

Then there was the assassination of Martin Luther King, Jr. to be exploited. Lane eased into
that by heping his friend Abby Mann with aspecid on it for NBC-TV. Meanwhile hisfriend Don
Freed wanted a free ride on that subject. He wanted the use of my work on it for amovie. For that he
offered me a percentage of the profits. If any, | thought.

Art Buchwad in alater long drawn-out and expensive lawsuit established that an exceptionaly
profitable movie can by Hollywood bookkeeping to be shown to have resulted in aloss. When |
wanted instead a guaranteed sum Freed lost interest in that approach.

Lane saw other possibilities. There was dways the work of others he could use as his work

and there were irrevancies that could be exploited. So, with Dick Gregory he did Code Name Zorro.

It has the ingppropriate subtitle The Murder of Martin Luther King, J. Thereislittle in the book that

judtifies that subtitle and there is nothing new about thet assassination that istrueinit. Itislargely a
series of essays by Dick Gregory, with some by Lane, with fantasies added, like that the nation
was somehow contrived by the former FBI agent Frank Holloman who was then Memphis director of
public safety, in charge of the police and fire departments.

What Lane makes appear to be new and coming from his own work he actualy got from Les
Payne, then minority affairs correspondent for the large and influentia Long Idand daly Newsday.
(Later Payne became its nationd editor and the paper dso established aNew Y ork City edition.)

Cunning in hiswriting Lane gives the gppearance of giving Payne generous credit for hiswork
(beginning on page 99) but in fact what he creditsto Laneisbut afraction of it. That part related to

what Payne wrote about the informa group of young Memphis blacks who took the unfortunate name
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of athen popular TV show, The Invaders.

Leswasafriend of mine. When he expressed interest in a King assassination sory | suggested
gx maters or interviews to him and offered to go there with himto be of helpif | could be. Lesisa
black man who as we taxied to the airport together when we left Memphis was more e oquent than
anyone | have ever heard on racism. He had had his own experiences with it. His mother had moved
the family north from Alabamato keep him from being killed because of hisbdiefs Intheamy, in Viet
Nam, he had been a commissioned officer.

He reserved connecting rooms for us at Memphis Downtown Holiday Inn. We were both
amused when our reservations turned out to have aroom between them with the Sgn on it "Out of
Order." While we never saw any Sgn of any repairs being made there was never atime we did not hear
muffled mae voices through its wals on both Sdes.

Onthat trip | was able to show Lesthat the officia account of that assassination was not factud.

He made another trip for additiond interviews. Oneinterview | had suggested was with a black
Memphis policeman Ed Redditt. Les second trip coincided with my having a spesking engagement in
North Carolina From there | planned to go to Nashville to see James Earl Ray, whose investigator |
had been. From there | planned to go to New York. We arranged to get together in Nashville after
Les had hisinterviews and to go to New Y ork together to discuss them.

Redditt had avoided me when | tried to interview him as Ray's investigator. From what | hed
heard of him that made me alittle uneasy. Why | was uneasy isreflected in what | wrote in my 1971

Frame-Up: The Martin Luther King-James Earl Ray Cases (New Y ork, Outerbridge & Diendfrey,

pages 355-6). Speaking of the Memphis police | said (itdicsin origind):

"Thereal reason they went to the motel has been obscured.
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"It is because the police were spying on King and those he was there to support.

"Remember, there was the unheard-of occurring in Memphis,a strike by sanitation workers
agang the city. In the deep South, who ever heard of blacks daring to oppose public authority, in any
way or form? Initsdlf, thiswas regarded as "subversve." To the Memphis police, asto Hoover, King
himself represented 'subversion.’

"Yes, they were actualy spying, with two black officers of the 'subversve squad among those
hidden in the fire saion. And dong with this, there was the mysterious transfer from their assigned duty
in that fire station of black firemen not congpicuoudy obsequious. The transfer came out firgt in Matt
Herron'sinvestigation. Later, it wasindirectly confirmed by Hanes and Renfro Hays (Hane's
investigator on the Ray case).

"On April 3, two black officers began observing the Lorraine Motel through the rear windows
of Engine House No. 2. Thiswas Wednesday, the day before the murder. Their names are Reddick
and Richardson (dso identified by Herron as'Richman’). They arrived around 1 p.m. One watched
through the glass panel of the southernmost rear door, the other lay atop arow of lockers along the
back wall while looking out awindow. Sometime that night they were relieved. One of them was
overheard to say, 'Hell, | sure hate to go down to that temple tonight,’ referring to a protest meeting at
the Masonic Temple. One of the two white officers who visted the black watchers briefly isa
Lieutenant Papier.

"On that same day, the 3rd, there were two unmarked police cruisers parked on Butler Strest,
east of Mulberry and in front of the motel. Police were dso in the motd parking lot. About ten
policemen were observed by blacks around the world.

"Among the things the black officers spying on the motd are known to have done, this being
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observed and overheard, isto watch who was going into what rooms.

"Reddick, who was standing near the door, was heard to say to a black fireman soon
trandferred to another station, 'Hell, they can see me aseadlly as| can seethem.! He was also heard to
ask this black fireman for some newspaper with which to cover the window. The fireman gave Reddick
the newspaper and masking tape with which to attach it. The policeman made two peepholesin the
paper. They had apair of binoculars, which they permitted the black fireman to use.

"Asthe black spies wrote down the numbers of the rooms entered and, presumably, the names
when known, of those entering, one was heard to say of the second room from Mulberry Street on the
top deck, That room must be headquarters. Theres more of them going in and out of that room.'

"Reddick is said to have bee checking up on ablack fireman named Hall. He was heard to ask
another black fireman about him.

"Some of the blacks bdlieve the black firemen were transferred from their norma assgnments at
Engine House No. 2 because the police were going to use that as their collection point and for spying.
At fird, the operation was supposed to be kept secret. Then the complaint by a policeman- 'Someone
told the motel people there are police in the fire sation'- was overheard. The transfers followed.

"The transfers were ordered in haste. One black fireman received his ingtructions by phone late
Wednesday night (the 3rd). Based on inquiries made within the fire department, the trandfers are
believed to have been ordered by the highest authority.

"Both the palice and fire services were headed by the same person, Frank Holloman, aformer
FBI agent.

"Bearing on the transfer of black firemen the night before the murder, UM, from Atlanta, quoted

Dr. Raph Abernathy, King's successor in the SCLC, as saying, 'that severa black leadersin Memphis
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.. reported suspicious events on the day of the murder ... the Rev. James Lawson and Negro policemen
on the beet of the Lorraine Motd ... were removed that day after having received threatening phone
cdls. ..." Further confirmation that this was common knowledge in Memphisisin the quotation from
Reverend James Bevd, which follows. In the dimate in the city of Memphis, such threets need not have
come from conspirators!”

It is pretty clear from what | wrote that the police were spying on King, not protecting him. The
pying was from arear door at the fire station across Mulberry Street from the Lorraine Motd in which
King and his party were staying, as they dways had in the past.

Earlier in that book | explained the unusua conditions under which | obtained this and other
information aweek to the day after that assassnation.

Because | did not want to be questioned by reporters about that assassination and bein any
way inflammatory through inferences of a connection with the assassination of the Presdent | went to
New Orleansto resume by work on Oswad when he had lived there. My New Orleans friend Matt
Herron, a gifted photographer who worked for the Black Star agency, had been sent to Memphisto
cover the nation story photographically for Newsweek. Matt, who was opposed to racism and
had been covering racia matters and violence for years, had good connections with the blacks and their
leaders. He wanted some of the information he had obtained out of his possession because of the
atmogpherein Memphisthen. So, he cdled my wife. She, knowing | would want to talk to Mait, told
him done where | was staying, at the New Orleans Fontainbleau. When | was not in a midnight or
later the Wednesday after King was killed Matt made a good guess where to find me. Unknown to him
| had just interviewed a police narcotics informer, a young woman who then became an informer for me.

When Matt reached me he asked me to go to a phone | believed would be clear, the phone a which |
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was being one that could have atagp onit. He gave me the number a which hewas. Bdieving that he
might want me to tape record what he said, | put a new cassette in my recorder and asked the young
woman's boyfriend to come with me. We went to the noisy bar a the corner of S. Phillip and Decatur
Streets where | knew there was a phone booth. They had doors that closed in those days. | asked that
young man to stand in front of the booth so those in the bar could not see that | was taping what Matt
told me. The bar was noisy enough to interfere with my hearing and the tape was far from clear. But |
did record dl that Matt said. Heisthe source of what | wrote quoted above. And his information was
accurate. It was this noise that made "Redditt" sound like "Reddick."

Those firemen who had been transferred from that firehouse were active in black affairs. They
were conddered militants by the city adminigration. Matt told me about them and | have that in Frame-
Up, too. Lane used that asthough it was dl new, and his, too.

When | met Les plane from Memphis after 1'd seen Ray, then at the state pen in Nashville, Les
was pleased with the results of his Memphisinterviews. We went to the bar to discuss them while we
awaited the plane to New Y ork.

What Redditt had told Les did make astory. He said he was there to protect King and that he
had given his superiors his plan for a"periphera defense” He meant to have police cars sationed a
every intersection around the Lorraine Motel so that there could be no escape for any who tried to hurt
him. That, he knew, could not prevent an attack on King. But he dso believed that if any attacker saw
that escape would be impossible that would discourage any attack. 1t seemed to make sense. But it
was not so.

Whether or not Redditt did offer any such plan, and there is no indication that he did, the plain

and ampletruth is that he wasin that firehouse for the single purpose of spying on King and listing dl

505
For personal useonly, not for distribution nor attribution. © 2004 Harold Weisberg Ar chive



those who went to see him. He knew most of the Memphis blacks who were active in civil rights
matters because he had long been a member of the loca "red squad” as those police squads were then
known.

Hewas ablack spying on blacks. That isnot how Lane converted dl of thisin his book.

In his making of ahero of this black Judas Lane quotes him as exposing "an agent provocateur
within the Invaders." (page 100) Lane did not even know that man's name. | had learned it earlier in
Memphis and before Lane wrote his book had obtained from the FBI filesits records confirming it. He
was Marrdl McCullough, a young member of the police department who was an Invader to oy onit
and who from his own reports, copies of which | have, was pretty clearly a provocateur within it.

But Redditt did not expose him, afelow policeman.

Lane aso quotes Redditt as saying of the man whose name Lane never learned dthough it was
well known to those blacks who were active in the Invaders and in other black organizations as saying
"He acted very mysterious, saying he was now with the Centra Intelligence Agency, and begged me not
to blow his cover." (page 100)

(At about the time Lane's book appeared and he was reporting what he said he had brought to
light, McCullough, who had been exposed by the blacks on whom he had spied, wasin Washington.
When there was an internd investigation of how the FBI had treated King. and it was as congderate of
the FBI as was possible, that internd investigation interviewed McCullough a the "Saefeway Building” in
Washington. | have a copy of that very short interview. By then the building that had been used asits
garage, bakery and offices by the Safeway stores was no longer adequate for the needs of those stores.

It was above Florida Avenue, Northeast, and east of First Street. It was out of the way and seemed to

be the kind of building for which the CIA might have some use. Those stores did not seem to have any
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use for ayoung black policeman who had spied on fellow blacks and whose cover had been blown.)

Laneis s0 intent on making a hero of this black Judas Redditt he refers to him on 28 different
pages of hisbook. Making a phony hero of this black who spies on fellow blacksisthe bassfor the
phony congpiracy Lane contrived.

Lane went for Redditt's covering of his own spying activities by referring to them asfor King's
"security." On page 129 he says of Redditt, "he was in charge of stationary security for King," and that
the other black spying on blacks, Willie B. Richmond, was "assgned to assst him." He continues with
Redditt'sfairy tde on the next page, giving Redditt's impossible account of how he would capture any
King assassin, by running after him!' Chasing and capturing an unseen assassin would have been no
mean police accomplishment!

Despite what Lane writes and perhaps even believes, Memphis blacks knew very well what
Redditt was doing. They protested his presence when King entered the airport so vigoroudy Redditt
had to vamoose. And o far as "security” is concerned, the police did have two cars of not working
police or detectives but of high-ranking older officers assgned as "security,”" according to the FBI's
reports | have that include their names. They did follow King to the Lorraine Motd and they lingered
there until evening when, in response to continuing protests from locd blacks in King's party, they |eft.
While they could hardly have afforded any red protection, they were there and they did remain there
until in response to black demands they did leave.

With Redditt as his source Lane gives a distorted account of Redditt's removal from his spy
post that to Lane was his "security” for King. It did happen but it was not as Redditt is quoted by Lane
as saying, that it was the " Secret Service' that had sent a man from Washington to report that "a group

in Missssippi has a contract out on you." (page 131) The FBI reports identify that man as from the
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Senate Internal Security Committee with the name, as| recall, Manudl. And that, despite Lan€e's
novdig'stwist and turns, iswhat redly did happen. In this novelist's account rendered as nonfiction,
because Holloman ordered Redditt's remova from his nonexigting "security” assgnment that was oying
and nothing dse, Holloman is Lane's chief conspirator in the King assassination.

There is more of Lane's glorification of the black Judas soying on the "black messiah™ in those
28 Lane references to him but thisis enough to make it clear that asde from the fact that King was
assassinated, thereis nothing factua about the assassination in Lane's commercidization and exploitation
of it.

That Lane knew the truth, however, he does not disclose. Asisinevitable for him, he
compulsvely needsto seek to diminish others. Thisishis criticism of me (.on page 257):

"Harold Weisherg, the defense's investigator, had in 1971 written a book, Frame-Up, in which
he referred only briefly to Detective Ed Redditt (whom Weisberg calls "Reddick”), dismissng him asa
police oy and never inquiring into the matter of his remova from the scene shortly before Dr. King was
shot. Similarly, he did not explore the importance of the observations of the other police officer on the
scene, W. B. Richmond.”

Matt Herron had and gave me severd first-person accounts, from those involved.

Redditt was in fact spying on King through an aperture in paper taped over the rear door of the
firehouse by one of Matt's sources. He did that at Redditt's direction. Thereisno way in which Redditt
could have contributed to any "security” for King that way or at that distance. If Lane did not learn that
from Memphis blacks he went out of hisway to avoid it. They were incensed that under a"community
relations’ cover Redditt and Richmond were redly spying on them and on their activities.

If by the late time Lane got around to writing his book he had had any interest in fact he could
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have seen dl the FBI reports and the police reports that FBI have that leave this without question. He
could also have seen the copies of the reports on his spying that McCullough filed with the police and it
gave the FBI, dong with other such reports by other spies. Not only did | have them before Lane
wrote his book as aresult of the FOIA lawsuit | filed for them, they were dso accessible to himin the
FBI's public reading room. It placed copies of what | got by those lawsuits there for othersto use. But
for the Lanes, when they can make money from their concoctions and with that make heroes of
themsalves, none of them has any interest in fact or the timeit takes to learn the fact.

Lane then criticized me for not referring "by name' to the black firemen who were transferred
from that firehouse. Those names were not rdlevant. Matt Herron had their names and gave them to
me after he interviewed them and others. | did refer to them and | did say of them what is true, that they
were transferred away to protect Redditt's soying on which it was assumed they would report. Asthey
did.

Lane adds the criticism thet | did not "claim to have interviewed" either of them.

Only for awork of fiction is that necessary. They had nothing to do with the assassination and
had no information bearing on it because they were not there at the time of the crime. Based on his
fictiona contrivances that he made into abook Lane then says,

"on the strength of this, one may speculate that Ray's defense team was either unaware of the
sgnificance of these leads or smply did not choose to develop them. What is gpparent isthat they did
not use them."

Long before Lane saw the possihilities of enriching himself and adding to his synthetic fame by
exploiting the tragedy of the King nation there was available to him in the open records of the

federd didrict court in Memphis what the "defense team” did do for Ray. The transcripts of those two
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weeks of hearing for which | conducted the investigation that was ordered based on what the lawyers
did with my habeas corpus investigation were accessible to him there if he did not want to ask Jm Lesar
or meto let him see and copy our copies of them. The Judge Robert R. MacRae's decision isaso
public. It was reported in the papers and it is on file with the clerk of the federd court. Lesar and | dso
have copies of it, too, and as with dl these records, we make them available to dl writing in the fied.
While that evidentiary hearing was not to determine Ray's guilt or innocence but was instead to get him
thetrid he never had- and never got in the later years Lane was his lawyer- we did exculpate Ray. And
the judge recognized that in hisdecison. Which Lane dso does not mention.

With chief counsd Bernard Fensterwald abroad, it fell to Lesar and me to prepare for that
hearing. We divided the work so that Lesar would do al the legal work and research and | would
handle thefact. With Ray's prior lawvyer who saw to it that he got the maximum sentence then possible,
Percy Foreman, the country's most famous crimind lawyer, | decided that the only way to establish asa
matter of fact that Ray had not had the effective assistance of counsdl, one of the bases for his request
for atrid, was by putting on the case that Foreman made no effort to establish or put on. All the red
witnesses, not those Lane imagines are, were subject to vigorous cross examination and not asingle one
was rebutted or impeached. They al stacked.

It isfor that reason that in denying Ray atrid MacRea actudly held that "guilt or innocence”
were not "materid” to what was before him. To reach this decison MacRae merdly ignored dl the
unrefuted evidence in the record that proved him wrong.

However, Lane having made this criticism of the defense we gave Ray, he invited examination of
what he did as Ray's counsd!.

He eased into that by going to see Ray as Don Freed's lawyer for the supposed movie hisfriend
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Freed supposedly planned. He ended up with Freed having no movie and with himself as Ray's lawyer.
Whether or not that was barratry, acrime, and | do not dlege it athough it ssemsto be that, it was an
unimaginable disaster for Ray. He had Ray do what could not have been more againgt Ray's interes,
gppear voluntarily before the House assassins committee.

Lane bragged often about being the one who got that committee to select the former
Philadel phia digtrict attorney, Richard Sprague, to beits general counsd and staff director. That may
well betrue, that Lane did get him the job. But what Lane does not say is that under him aswell as
under his successor, Robert Blakely, that committee began with the presumption of Ray's guilt and the
intent to proveit.

After Ray fired his pro bono- unpaid- defense team he remained in touch with me, directly and
through his brother Jerry.

Fensterwald paid most of the defense costs. | was broke, in debt, without any income, and my
unpaid and unthanked-for work for Ray merdly increased by indebtedness.

Ray had the slly notion that he could help himsdf by gppearing before that committee and
having his verson of his story on nationd tdevison. | tried without success to get him to seethat he
could not help himsdf that way because of the way those committees work and that they would make
him look guilty. Lane, who knew that as Ray's lawvyer he would be on the tube stting next to Ray for all
the world to see, was dl for it.

Having worked for and observes those committees, | told Ray the truth: they are not bound by
the rules of evidence and their functions often require that they not abide by those rules that protect
people in court; that he had the right to have alawyer with him but his lawyer could spesk only with the

committee's sufferance, hisrole being only that of counsdling his dient; and that unless the committee
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was going to try to prove Ray was not guilty, as| by then knew it did nat, it could only make as much of
acase agang him asit could and that to the largest possible audience.

It could and would, | warned him, further reduce the scant prospect he had of ever getting a
trid.

This was obvious and Lane himself proved it correct. Lane had to have known that what | told
Ray was the actudity. But then Lane aso knew that he would have dl that TV exposure for himsdf.
More fame, the fame that he loved however he getsiit.

Lane had to have known from his many committee contacts and because heis alawyer he
should have known how completely that deck was stacked against Ray. But he also knew that,
irrational asit was, Ray believed he could somehow clear himsdlf before that committee. He knew dso
that Ray's strong desire to do that meant that Ray would not blame him when that failled. So why not
get dl that fine TV exposure for himsdf?

Asgdefrom dl the redities that are well known there were additiona indications thet the
committeg, for dl the blacks on it, was going to affirm the officid King assassnation mythology. One of
its lawyers on that aspect of itswork actualy blurted it out to Jm Lesar. Earlier he and other had made
it clear tome.

That young man's nameis Ozer. | met him once and he left no doubt in my mind that he
intended to seeto it that the committee did not investigate the crime itsdlf by both his attitude and what
he did not say or ask me the severa hours | spent with him.

Despite knowing that Foreman had put Ray away for as long as then was possible, in his
supposed defense of him and knowing dso that Ray had dleged he had not given him "effective

assistance of counsdl" by Foreman, the committee was anxious to take testimony from him. Buit it could

512
For personal useonly, not for distribution nor attribution. © 2004 Harold Weisberg Ar chive



not without the permission of Ray's lawyers. That was before Ray fired us and may have been what
decided him to.

S0, Ozer tried to pressure Jm Lesar into agreeing for the committee to take Foreman's
testimony. Jim, of course, would not agree. So, when Ozer kept trying to pressure him he asked that
young former assistant prosecutor who wore hisred hair in akind of Afro style, "Why are you so
determined” to get Foreman to speak?

"Well use him to convict Ray," was the heated answer the angry and frustrated Ozer blurted
Out.

That unusua honesty convinced Lesar even more hot to agree for Foreman to spesk to those
House assassins,

If Lane did not regard himsdf a omniscient and just plain brighter than anyone dse he could
have spoken to Lesar and to learn about the case and the court record on it.

The committee had made no effort to get and go over the transcripts of those two weeks of
evidentiary hearing in Memphis. When | learned thet | tried to interest Ozer and the others when with
himinit. He and they perasted in having no interest in them. | finaly shamed another of that
committee's lega eagles to borrow my transcripts of those two weeks of hearing. 1t made no use of
them other than to lose one it then had to replace.

Those hearings with Ray the witness did get Lane more and more concentrated TV exposure
than he had ever had or has had since then. The camerawas amost automaticaly on him when it was
on Ray. It wason him and not on Ray when he was contentious, when he was protesting, when he was
seeming to protect Ray when he could not do that.

It isnot possible that he did not redlize that inevitable Ray's gppearance would further diminish
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Ray's dim chances for the only thing that could do him any good, atrid.

The hearingsin fact made Ray look guilty and because he isthe kind of person he is Ray helped
the committee do that. Lane not only made that possible, he contributed to it by not knowing enough to
counter what the committee did so dishonestly or to negate what it said and showed. Of dl the many
stupid things Lane did perhaps the most stupid of al was his pretense that Gracie Stephenswas a
witness and that what she could testify to would exculpate Ray. She was not awitness and she hadn't
the remotest notion of what happened.

Lane had made a big show of getting her out of the hospitd and taking her into his own home.
Hetried to get her treated and regarded as a heroine.

Gracie was the common-law wife of Charles Quitman Stephens, a violence-prone dcoholic
who lived on the income he had from the government as a disabled veteran.

He was a chronic drunk. So was Gracie. She had come from agood family. They livedina
couple of rooms at the back of the flophouse next to the room Ray had rented the morning of the
assassination and next to the one bathroom that building had. Its tub was never used, asthe
contemporaneous pictures made so clear.

What gave Stephens any importance at dl was his misuse by the government because it had no
dternative if it wereto get Ray extradited from England. Stephensis the only means the government
had of claiming that Ray had been identified a the scene of the crime. And he did not do that anyway!

This getsto the totality of Lane's ignorance of the established facts of the case, an ignorance he
made to effort at al to overcome, as he could have eesily.

One of the many ways he could have done that was by use of the transcripts of those hearings

before Judge MacRae. He aso could have doneit by duplicating the work | did to prepare for those
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hearings. He could have from the records | had gotten and were thus available to him from me, which
he'd not think of, or from the Department of Justice from which 1'd gotten them, which he dso did not
think of. That | had gotten them he knew at the very least from Frame-Up if he had read it with
anything in mind other than trying to misuseit to try to bdittle me.

We proved a the evidentiary hearing that Stephens was too drunk to have the remotest idea of
what had happened.

Three affidavits had been drafted for Stephens to sign before the one the government believed it
could use for the extradition was executed. The FBI drafted one, the Department of Justice drafted
two. It wasthe second of these two that was filed with the court in England. In it Stephensis
represented as saying he got a flegting glance at a man he thought was Ray for the fraction of a second
he saw him when he made a sharp turn to the left a the end of the long, dark corridor.

That isthe only "evidence' the government presented to the British court to place Ray &t the
scene of the crime so that he could be extradited.

In fact, only ten days after the crime, when Stephens was shown a picture of Ray takenin
Cdiforniawhere he had lived for some months under the dias of "Galt," Stephens had said that was not
the man he saw!

The government knew this and so did CBS News. It interviewed him that day and later, after
the evidentiary hearing, in aspecid it telecasted, CBS-TV used the film it had in which Stephensis seen
and heard saying "not the guy." CBS suppressed thet for years.

The FBI records| got in C.A. 75-1996 reflect that Stephens did not identify Ray from that
picture. Inthat lawsuit the FBI aso clamed that it did not have the report it filed when it shoed

Stephensthat picture! A pargphrase of it was disclosed to me.
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Thisisonly part of what Lane could have used had he wanted to make any red effort to
"defend” Ray. It wasdl publicly avalable. Lane did not know about it or did not care about it.

Perry Mason Lane was not.

Inthis, of course, | am aso saying that those phonies of the House ns committee also had
it available and dso knew and suppressed the truth. 1t knew that truth if from no other source from
those evidentiary hearing transcripts | had forced onit.

But ingtead of what isred, what isfactud and true, Lane opted for the slliness of making out
that Gracie Stephens had the knowledge that would acquit Ray and thus had been hidden in a hospita
when in fact she was hospitalized for her own good, because she needed hospitdization and because
she had no placeto live.

Thereis no need to take more time and space for reporting any of Lane's other inadequacies
and failures before that committee when he had Ray there so he could defend Ray and had made no
real effort to prepare to do that.

And at those hearings Ray was congtantly clobbered with what could be answered easily or
what could have been easily shown to have no rdevance. This extends even to the committeg's surprise
witness, the crimind Russdl Byers whose fabricationsit used to contrive a St. Louis-based conspiracy
to kill King in which it involved Ray's older brother John.

What had effectively made Ray look like aliar was the committee's production of what | had
earlier gotten from the FBI, the records of Atlantals Fledmont Laundry. They showed that Ray
obtained his laundry from it the Monday after the assassination of the previous Wednesday. It used
those laundry records and the testimony of the laundry employee it brought to Washington to show that

when Ray clamed he wasin Birmingham a few days before the crime he was in Atlanta because he had
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left his laundry with the laundry that day. The most obvious explanation is that someone else took his
laundry there for him, no big ded.

It was easy for the stacked committee to make Ray look like aliar time after time through
misuse of a careful selection from the FBI records | got, some of which it got. Lane, ignorant of dl of
this, having made no effort to learn, was not able to negate any of it. Hisnot being able to do that made
apersuasve case that Ray was aliar and guilty.

However, dl of that resulted in the TV camera showing Lane arguing vigoroudy in seeming
defense of Ray even though what he did and said amounted to nothing.

He had histime on camera, he got the public atention he craves, and Ray pad for it.

Of dl that he could have prepared for and did nat, in this instance by being familiar with records
| had rescued from their officid oblivionin C.A. 75-1996, Lane was completely ignorant.

| repeat, he did not have to come to me for them, if he preferred not to do that. They were
publidy availablein the FBI's public reading room. The FBI put copies of them there when it had to
disclose them to me.

Of dl that serioudy hurt Ray and made him look even more guilty, probably the most serious
was the complete fabrication of a Britisher with the unusua name of "Eigt," which is pronounced "eest.”
And he came across not as the conniving liar he was but as a solid man telling only the truth.

And, Lane being Lane and having Ray a the inquidition in which he could only lose, was not
even there to defend Ray!

He was outs de the committee room on the phone, looking out for his own interest rather than
thet of hisdlient.

Like Lane loving atention, Eist, who had been a prison guard, had gone public with the story he
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made up that had gotten attention in the papersin England. That is how the committee learned about
him.

It began when Eist was taking big in aloca pub, teling his pas how important he was and how
he had gained Ray's trust when nobody ese could or did. The better the reaction he got the more his
story grew.

It was awful and it was ugly, the whole thing.

It was both awful and ugly that a committee of the Congress would go public with a pdpable
fraud without any checking & all.

Asgde from the cgpability of the Congressond committee in not investigating before *** Eigt
like Lane, it also could have had access to the FBI'srecords | got. Those FBI records | have reflect
that while Eist was a guard he was never done with Ray. His story was not physicaly possible.

The FBI's records dso state that Ray was obdurate in refusing to talk to anyone.

There are records of al who guarded Ray, when and where, and they make it without question
that what Eist testified to is absolutely fase, without any bass a dl.

When as dl knew, the committee was anxious to prove Ray guilty, fase testimony to what it
wanted was safe. And welcome. The committee got lots of it. Loved it and used it.

The gruesome farce of Eig'stestimony is published in that committee's transcripts of its hearings.

It isnow officidly part of our higtory.

Lane was no more a Perry Mason as Ray's defender with regard to the sick conspiracy
committee attributes to a strange crew in and around St. Loius. That was the contrivance of a crook
under indictment when he made it up, Russell Byers. The FBI's King assassination records abound with

gtories made up by those in jail and those under indictment, stories they hoped would get them reduced
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sentences or dismissa of cases againgt them.

The FBI, whose interests the committee served with its preconception of Ray's guilt, gave it the
Byers story well after its hearings started. The FBI's explanation of the delay was that the records was
by mistake not included inits St. Loiuss office's King assassination MURKIN file and that when it was
discovered by accident only it was given to the committee,

But even if Byers story had been true, his yarn about $50,000 being offered to kill King was
never connected to Ray. The committee just imagined that Ray's brother John, who then had a bar,
overheard talk about it and cut himself and his brother in onit.

If Ray had had anything like that kind of money he never would have been captured.

The only reason he was caught is that when he got to Portugal, hoping to get to what then was
known as Rhodesia, he was a mere hundred dollars short of passage.

Rhodesia, then the world's most racist country, had no extradition treaty with the United States.

Ray could not have been extradited if he had gotten there,

Byers is not the only made-up story that clicked.

A con named Raymond Curtis, whose cock-and-roll story was rapidly debunked by the FBI,
got a successful writer, George McMillan, to believe him. McMillan parlayed that into abook. He
began his book with the public announcement that he presumed Ray's guilt.

With McMillan as with al endorsers and supporters of officia assassination mythology, it was a
ticket to mgor media attention. Asusua, he did not check Curtis out.

All he had to do to that was go to the FBI's public reading room if he did not want to ask me,
He knew | had those records. He had someone look at the first 400 of the more than 40,000 pages |

got. He dso knew mewhen | worked for the Senate in the 1930s.
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Although the committee supposedly was investigating the King assassnation, without any Rays it
would have had not much to publish. James August 14, 1978 testimony published, in the committee's
Volume| runs from page 87 through page 368. Histestimony was resumed on August 17. That takes
up al 495 pages of Volume Il. Then there are the typescripts of the Staff interviews with him. They
take up the 1582 pages of Volumes X, X and XI. Volume XII isdimmer. It has 207 pages of what

Ray gave Williams Bradford Huie for his book He Sew the Dreamer (New York, *** )

Jary Ray's day of testimony in Volume VII begins on page 318. John's testimony of December
1, 1978, much of aday of testimony, begins on page***.

Byers testimony isaso in that volume. It begins on pages 177 and 245.

The committee was s0 obvioudy biased the black chairman of its King pand, Democrétic
Congressman Louis Stokes of Ohio, behaved so badly heinsulted Jm Lesar to the point where Lesar
responded, on coast-to-coast TV, "Would you care to go outside and repest that?'

Thiswas nat Jm chdlenging the Congressman to afight. It was daring him to shed his
Congressiond immunity and repeat what he had said of Jm. If he had, without the protection of
Congressiona immunity, Stokes could have been sued. Would have been, more likely. Instead Stokes
gave up his chairmanship. Heturned that over to another black, Washington D.C. preacher Walter
Fauntroy. While they were still embarrassed | passed anot to Jm suggesting that he ask the committee
to permit a commentary on the documents it used in questioning John Ray. When they agreed |
suggested that he ask them for copies of those records. They again agreed. But they were so partisan
in everything they did, having begun with the preconception that Ray was the killer before doing any
investigating a dl, or even pretending to, such was the qudity of what they caled their investigation.

They were just plain dirty. They mailed none of it to me athough | wasto do thewriting. They ddayed

520
For personal useonly, not for distribution nor attribution. © 2004 Harold Weisberg Ar chive



mailing anything and then mailed it to John Ray, then in jall in San Francisco. After it reached him he
had to mail it to me. | had about two days to write my commentary before the committegs fina day.
(Volume VI, pages 647-55) My wife wastyping it while | was dictating it to tape recorder. 1t made
clear, among other things, that the committee was so crooked it did not even describe its own records
honedtly.

We were able to make only two copies before | had to leave for Washington. We gave the
origind to the committee and Lesar and | each had a copy for our files.

In the many years Snce it was published by the committee it indicts, | have had not aword of
complant from it or any of its s&ff or from anyone ese.

John and sster Carol Pepper trusted me more than any lawyer from what they knew of my
work and from my investigations for the habeas corpus proceeding and the two weeks of evidentiary
hearings in Memphis. When Carol was subpoenaed to testify she wanted me with her. Shelistened to
meand also asked Jm Lesar. | was with them a what she was not told would be an executive session-
closed to the public. When Fauntroy, chairman of that subcommittee got there, first thing he did was tdll
meto leave. Stokesdid not dare do that at a public hearing, with the pressfilling the hearing room and
the cameras on.

That wasthe day Russdll Byerstedtified, dso in executive sesson. He and | both waited
outsde that smal hearing room.

John aso wanted me and | persuaded him, too, to have Lesar there. The three of us sat & the
witnesstable, Jmin themiddle. | could and did pass him notes because the committee was after him as
well as John. It did not even pretend to be impartial. But it did not help Stokesto be on the evening

news turning tail, when dared to leave the hearing room and repeat what he said under immunity when
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he had no immunity.

This gives an undergtated view a what that committee redlly was and did.

Returning to Eist, hero of hislocd pubs and of the committeg's TV extravaganza, the table of
contents of the committee's published record does not include his testimony.

Or, after with such utter irrepongbility and dishonesty poisoning the public mind with his made-
up story that James had confessed to him, the committee did not want the country to be able to read it,

did not want it in its public record, the record for history.
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